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In de geraniumgemeente Wouw is 
grote beroering ontstaan over het 
voorstel van de Brabantse gedepu
teerden om het grootste deel van de 
gemeente bij Roosendaal te voegen. 
Roosendaal heeft uitbreidingsruimte 
nodig voor woningen en bedrijven, 
maar in Wouw wordt daar anders 
over gedacht. 

Tot voor kort is Noord-Brabant relatief ge
spaard gebleven wat de gemeentelijke 
herindeling betreft. Er zijn nog gemeen
ten met minder dan 2000 inwoners. In het 
begin van dit jaar echter zijn in de regio 
Oss verscheidene gemeenten samenge
voegd, en hetzelfde zal in de rest van de 
provincie gebeuren. In dit artikel zal aan 
de hand van de gang van zaken rond de 
gemeente Wouw geschetst worden hoe 
het proces in het westelijk deel van 
Brabant verloopt. 

GERANIUMS 

De gemeente Wouw ligt tussen de steden 
Bergen op Zoom en Roosendaal in. De 
gemeente met ruim 8.000 inwoners telt 
vier kernen, waarvan het dorp Wouw de 
grootste is met ruim 5.000 inwoners. Het 
gemeentebestuur wijst graag op de bij
zondere waarden van de gemeente: het 
landelijke karakter van de kernen, de na
tuurwaarde van het beekdallandschap en 
de recreatieve waarden van het landgoed 
Wouwse Plantage, van de drie musea (het 
brandweermuseum, het zijdemuseum 
'Ter Zijde' en het intieme grafisch muse
um 'In den Groenen Zonck') en van de 
vier campings. Vanwege de vele gratis 
verstrekte geraniums wordt Wouw ook 
wel geraniumgemeente genoemd. 

ZELFSTANDIG 

De gemeentelijke herindeling verloopt 
min of meer van oost naar west. De te 
bewandelen procedure is vastgelegd in 
de Wet arhi (algemene regels herinde
ling). Door het provinciebestuur is een 
adviescollege gemeentelijke herindeling 
ingesteld, de comrnissie-Schampers, die 
per regio de knelpunten inventariseert en 
met voorstellen ter verbetering komt. 
Gelet wordt ondermeer op bestuurlijk 
draagvlak, ruimtebehoefte en ruimtelijke 
doelstellingen. In maart '93 rapporteerde 
de commissie aan GS dat Wouw als zelf-
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standige gemeente voort kan blijven 
bestaan, zij het dat een klein deel beter bij 
Bergen op Zoom gevoegd kan worden. 
Tevens zou het bestuurlijk draagvlak ver
sterkt moeten worden. Wouw reageerde 
enthousiast. 
De volgende stap is het open overleg, 
waarbij gemeenten hun standpunt aan 
Gedeputeerde Staten duidelijk kunnen 
maken en tevens kunnen reageren op de 
voorstellen van de commissie-Schampers. 
Roosendaal liet weten extra ruimte nodig 
te hebben voor woningbouw en bedrij
venterreinen. Wat woningbouw betreft 
ziet Roosendaal het meest in een model 
dat de bouw van 4.500 woningen voorziet 
(tot 2005), tussen de kern Wouw en de 
bebouwde kom van Roosendaal in. In juni 
lieten Provinciale Staten weten dat de 
grote gemeenten over voldoende ruimte 
dienen te beschikken om aan hun taken 
te kunnen voldoen. Dit betekende een 
flinke aanscherping van de aanbevelin
gen van de commissie-Schampers. 

VINEX 

Wouw reageerde furieus op de wensen 
van Roosendaal. Als alternatief werd 
gewezen op de in het stedebouwkundige 
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plan Visie op Wouw aangegeven ontwik
kelingsmogelijkheden. In dit plan toont de 
gemeente zich bereid een deel van de 
regionale woningbehoefte op te vangen, 
maar wordt ook gesteld dat Roosendaal 
het grootste deel van benodigde wonin
gen op eigen gebied kwijt kan, vooral door 
verdichting van de bestaande be
bouwing. Geraffineerd wordt verwezen 
naar de Vinex, waarin immers staat dat 
groei zoveel mogelijk opgevangen moet 
worden door concentratie in de bestaan
de centrale steden. Ook het provinciale 
streekplan lijkt het standpunt van Wouw 
te steunen: het grondgebied van de 
gemeente maakt deel uit van de agrari
sche en ecologische hoofdstructuur. Het 
jongste voorstel van Gedeputeerde Staten 
zou het huidige aantal van 18 gemeenten 
in westelijk Noord-Brabant terugbrengen 
tot 7. Wouw is een van de op te heffen 
gemeenten. Hiermee wordt tegemoetge
komen aan de wens van Roosendaal en de 
uitspraak van Provinciale Staten. 

Aan laatstgenoemden is nu het woord, 
daarna volgen het kabinet en uiteindelijk 
het parlement. Wouw, en misschien de 
zogenaamde CDA-dorpenlobby, heeft 
zodoende nog een aantal mogelijkheden 
zijn stem te laten horen. Hopelijk slaagt 
men erin de discussie te scheiden in een 
debat over efficiënt bestuur en een debat 
over wenselijke uitbreidingslocaties. Tot 
nu toe lijkt dat niet echt het geval te zijn. 

Met dank aan burgemeester Willems van Wouw. 

Protestadie op 15 januari jl. 
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